
Менавіта гэта-
му накірунку 
большай част-

кай была прысвечана чар-
говая сесія Шумілінскага 
раённага Савета 
дэпутатаў. Гэтым пытан-
ням на розных узроўнях 
не першы год надаеца не-
аслабная ўвага, нездар-
ма на пасяджэнні сваё 
выступленне старшыня 
райсавета І. М. Новікава 
пачала з аналізу той ра-
боты, якая праводзіцца 
па добраўпарадкаванню. 
Ірына Мікалаеўна раска-
зала прысутным аб тых 
дасягненнях, якія здабыў 
наш раён у ходзе выка-
нання шэрагу Праграм 
“Азёры”, “Двары”, “Чыстыя 
палі”. Добра дагледжа-

ны цэнтральны парк ў 
Шуміліне, прыгажэе і па 
сучаснаму аформлена тэ-
рыторыя аздараўленчага 
лагера “Дружба”, раён-
най бібліятэкі, сярэдняй 
школы № 1 і Обальскай 
школы. Акрамя таго, 
быў наладжаны шэраг 
аглядаў-конкурсаў, якія 
прыводзяць да росту 
гаспадароў з узорным па-
радкам на сваёй сядзібе, 
мяняюць псіхалогію 
насельніцтва. Варта адзна-
чыць, што ў бягучым годзе 
на добраўпарадкаванне 
нашага раёна было выд-
зелена 911,6 мільёна 
рублёў. Аднак, як пака-
зала практыка зносінаў 
з людзьмі, грошы самі 
па сабе мала што вы-

значаюць. Ды і аднымі 
а д м і н і с т р а т ы ў н ы м і 
метадамі навесці пара-
дак немагчыма, пакуль 
людзі самі не пачнуць 
усведамляць, што многае 
залежыць ад іх. Але і тут 
не заўсёды праяўляецца 
гаспадарскі падыход, 
найчасцей па-ранейшаму 
жыхары ківаюць на 
бяздзейнасць мясцовых 
уладаў. Улада ў сваю чар-
гу таксама не спіць у шап-
ку. У кожнага, нават сама-
га невялікага дома, ёсць 
свае праблемы, не кажу-
чы пра вуліцу ў гарадскім 
пасёлку, або вёску. Для 
таго,каб больш дасканала 
ведаць патрэбы людзей 
і вырашаць праблемы, 
у кожнага шаматкватэр-

нага дома ці вёскі ёсць 
свой грамадскі гаспадар 
– старэйшына. Такім чы-
нам жыхары непасрэдна 
прымаюць удзел у мяс-
цовым самакіраванні. 
І тым не менш, на сесіі 
шмат крытычных заўваг 
у бок недастатковай ра-
боты камунальнай служ-
бы. Шумілінскаму камун-
гасу неабходна набыць 
дастатковую колькасць 
кантэйнераў, каб пра-
вучыць насельніцтва да 
разделу бытавога смец-
ця. Тэхналагічны працэс 
сартыроўкі, прасавання і 
адпраўкі бытавога смец-
ця не даведзены канчат-
ковага завяршэння. Аб 
чым можна гаварыць, 
калі ў райцэнтры абсталя-

вана ўсяго адна пляцоўка 
па раздзельнаму збору 
смецця. А гэта негатыўна 
ўплывае не толькі на 
эканоміку, але і стварае 
экалагічныя праблемы. 
У сувязі з гэтым галоўны 
санітарны ўрач раёна В. Р. 
Бурэнь прапанаваў набы-
ваць кантэйнеры з больш 
зручнай накрыўкай, каб 
смецце не разносілася 
па дварах. Падчас рабо-
ты сесіі дэпутаты рабілі 
спаваздачу аб навядзенні 
парадку на сваіх пад-
ведамасных тэрыторы-
ях. А кіраўнік раёна В. 
А. Падляшчук выказваў 
заўвагі прапановы 
сваім падначаленым. 
Да прыкладу, старшыні  
сельвыканкамаў не 

заўсёды займаюць жор-
сткую пазіцыю па навяд-
зенню парадку на пад-
ворках, а ветэрынары 
аслабілі кантроль за якас-
цю сельгаскагаспадарчай 
прадукцыі. На заканчэн-
не сесіі быў абмеркаваны 
новы праект забудовы 
горпасёлка Шуміліна ў 
раёне паўднёвага за-
хаду. Відавочна, што 
на дасягнутым нельга 
спыняцца, да таго ж по-
шук шляхоў вырашэн-
ня надзённых пытанняў 
трэба праводзіць з 
пазіцый эканамічнай 
мэтазгоднасці і канкрэт-
нага гаспадарскага пады-
ходу.

А. Шчамлёў.

http://haradok.belarda.org - сайт нашага рэгіёна

Аб’явА

НЕЗАЛЕЖНАЯ ГАЗЕТА ШУМІЛІНШЧЫНЫ

СЬВIТАНАК
Беларусь,
  твой народ
 дачакаецца
Залацiстага,
 яснага дня! 
М. Багдановiч.
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•	 Каб	 атрымліваць	 кож-
ны	 нумар	 газеты	 «Cвітанак»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	
–	зрабіце	бесплатную	падпіску.	
Калі	 не	 жадаеце	 атрымліваць	
газету,	то	таксама	патэлефа-
нуйце.

•	 Рэдакцыя	 «	 Cвітанка	 »		
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	 выдання.	 Дзеля	 раз-
мяшчэння	 абвесткі	 патэлефа-
нуйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	
правы	 спажыўца,	 працаўніка,	
то	 даем	 эфектыўныя	 парады	
па	 абароне	 права	 і	 пошуку	 бя-
сплатных	юрыстаў.	Звяртайце-
ся	на	адрас	газеты	«Світанка».

•	 Рэдакцыя	 запрашае	 да	
супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	падзяка.	
Словам,	сувенірам

98 маладых спецыялістаў 
папоўнілі сёлета працоўныя 
рады Шуміліншчыны. 98 
прыгожых, разумных, аду-
каваных хлопцаў і дзяўчат 
прыйшлі на прадпрыем-
ствы і ў арганізацыі раёна. 
Гэта вялікая сіла – вялікі 
працоўны, духоўны, эмацыя-
нальны рэсурс.Таму не вы-
падкова ўвага да іх, маладых, 
з боку кіраўніцтва раёна, якое 
запрасіла ў мінулую пятніцу 
ў вялікую залу Дома Саветаў 
— на сустрэчу. Ад імя раён-

нага выканаўчага камітэта і 
раённага Савета дэпутатаў 
Ірына Мікалаеўна Новікава, 
старшыня раённага Савета 
дэпутатаў, павіншавала ма-
ладых спецыялістаў з пачат-
кам працоўнай дзейнасці, з 
першым працоўным месцам. 
Яна коратка расказала пра 
геаграфічнае становішча 
раёна, яго гістарычны шлях, 
яркія гераічныя старонкі 
ваеннага і мірнага часу, аха-
рактарызавала сённяшняе 
с ацы я льна-эк анам ічнае 

развіццё раёна. Ірына 
Мікалаеўна выказала спад-
зяванне, што большасць 
маладых спецыялістаў за-
стануцца ў нашым раёне, 
змогуць раскрыць тут свае 
здольнасці. З інфармацыяй, 
якая можа спатрэбіцца 
маладым спецыялістам 
на пачатку іх працоўнай 
дзейнасці – а гэта і льгот-
ныя крэдыты на пакупку 
тавараў, і будаўніцтва жылля, 
і арганізацыя вольнага часу 
– выступілі спецыялісты кан-

крэтных службаў райвыкан-
кама.Яшчэ ўчора яны былі 
дзецьмі. Многія пытанні за іх 
рашалі бацькі, выкладчыкі. 
Сёння яны набылі статус ма-
ладых спецыялістаў. А раз-
ам з ім — і права прымаць 
рашэнні. Браць на сябе ад-
казнасць, прычым не толькі 
за свой заўтрашні дзень, але 
і за заўтрашні дзень усёй 
краіны.

Алесь Шумскі.

МАлАдое пАпАўненне

ВА ўсіМ пАВінен быць пАрАдАк

наша газета стала размяшчаец-
ца на партале http://kamunikat.org/, 
дзе зацікаўленыя грамадзяне могуць 
яе спампаваць са старонкі: http://
kamunikat.org/svitanak.html , што у 
каталагу “пэрыёдыка” для далейшага 
выкарыстання яшчэ да з’яўлення га-
зеты на паперы.

“Світанак” у інтэрнэце

ШумілінСкія чыноўнікі ў 
Швецыі

Роля мясцовага кіравання і 
смакіравання на сённяшні дзень неа-
спрэчна ў нашай краіне. На ўдасканаленне 
іх работы, павышэнне іх аўтарытэту быў 
накіраваны і Закон Рэспублікі Беларусь 
ад 4 студзеня 2010 года “Аб мясцовым 
кіраванні і самакіраванні ў Рэспубліцы 
Беларусь”. Дарэчы, артыкул 7 гэтага За-
кона прысвечаны асацыяцыям, якія 
могуць стварацца Саветамі дэпутатаў 
“у мэтах эфектыўнага ажыццяўлення 
сваіх паўнамоцтваў, абароны агульных 
інтарэсаў і аказання ўзаемадапамогі ў 
вырашэнні пытанняў мясцовага зна-
чэння”.Між іншым, падобныя асацыяцыі 
створаны і паспяхова дзейнічаюць, на-
прыклад, у Швецыі. Вывучэнне вопыту 
іх работы і стаяла на мэце дэлегацыі Са-
вета Рэспублікі, якая наведала Швецыю 
ў канцы верасня.У складзе дэлегацыі, 
якую ўзначаліў старшыня Віцебскага 
абласнога Савета дэпутатаў Аляксандр 
Ягоравіч Ацясаў, працавала і стар-

шыня Шумілінскага раённага Савета 
дэпутатаў Ірына Мікалаеўна Новікава. 
Ірына Мікалаеўна падзялілася сваімі 
ўражаннямі ад паездкі, адзначыла вы-
сокую эфектыўнасць работы асацыя-
цый мясцовых органаў самакіравання ў 
Швецыі, многія прынцыпы гэтай работы 
можна праецыраваць і на нашу краіну. 
Асаблівае ўражанне, падзялілася Ірына 
Мікалаеўна, пакінула абсалютная за-
конапаслухмянасць грамадзян Швецыі, 
бездакорнае выкананне ўсіх прынятых 
Парламентам законаў, высокая грамад-
зянская свядомасць, культура людзей 
— ад элементарнага парадку паўсюды 
да міжчалавечых, міжнацыянальных 
адносінаў. Ну і вядома ж, дэлегацыя пры-
везла з сабой самыя яркія, прыемныя 
ўражанні ад усёй краіны — з яе багатай 
гісторыяй, прыгожымі, незабыўнымі 
краявідамі, адметнай архітэктурай, 
гасціннымі людзьмі.

с. Горкі.

“тупат 
непераможнай 
пагоні”

5 кастрычніка на ўездзе ў 
Віцебск з боку пасёлка кіраўскі 
на высокавольтнай лЭп ле-
гендарны Мірон вывесіў бел-
чырвона-белы сцяг.

З крыніц вартых даверу стала 
вядома, што да сцяга была пры-
мацаваная цыдулка наступнага 
зместу: “Усіх кандыдатаў на так 
званае прэзідэнцтва — у чорную 
кнігу дзяржаўнай здрады! Толькі 
байкот! Усё адно мы пераможам! 
Усё бліжэй і бліжэй чуецца тупат 
капытоў нашай непераможнай 
Пагоні! Жыве Беларусь! Жыве 
вечна!”
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Дзень пажылых людзей  шахматысты 
раёна адзначылі традыцыйным турнірам.
Спаборніцтвы сабралі не толькі тых, хто па 
гадах адпавядае статусу пажылога чалавека, 
а і маладых спартсменаў. Такая “сумесь” на-
дала турніру дынамічны і бескампрамісны 
характар.Па выніках гульняў пароўну ачкоў 
набралі У. М. Любімаў з Обалі і малады шах-
матыст Аляксандр Марцінайціс, у асабістай 
сустрэчы перамогу адстаяў Аляксандр. Трэцім 
стаў Дзмітрый Шэўчык.Не прамінулі спартсме-
ны згуляць і ў “хуткія” шахматы (па 5 хвілін на 
партыю). У тройку лідараў трапілі Аляксандр 
Марцінайціс, У. М. Вярлоў і Дзмітрый Шэўчык. 
Дадатковы круг усё расставіў па сваіх месцах: 
першае ў Дзмітрыя, другім быў У. М. Вярлоў, 
трэцім — Аляксандр.

У. Арэшкін.

СЬВIТАНАК

Пасадзіць па дрэву на 
кожнага працуючага жыхара 
раёна – менавіта такая зада-
ча пастаўлена раённым шта-
бам па добраўпарадкаванню 
сёлета. І сапраўды, пусткі 
ля новабудоўляў ці вытвор-
чых аб’ектаў, што зараста-
юць пустазеллем і лазой, не 
выклікаюць ніякага зада-
вальнення, не надаюць насе-
леным пунктам прывабнасці і 

прыстойнага знешняга выгля-
ду. А вось кляновыя ды бяро-
завыя, ліпавыя ды рабінавыя 
алеі ўпрыгожваюць навакол-
ле, ахоўваюць жылыя раёны 
ад аўтамабільных выкідаў і 
шуму, ствараюць утульныя 
зоны адпачынку.Пасадачным 
матэрыялам забяспечвае 
лясгас: клёны, ліпы, бярозы 
паступаюць прама з лесу. На 
жаль, асартымент беднаваты, 

бо спецыяльнага пітомніка 
дэкаратыўных дрэў і кустоў 
шумілінскія лясгасаўцы па-
куль што не маюць.З пачатку 
восені на шумілінскіх вуліцах 
ужо пасаджана звыш 500 но-
вых дрэў. Кляновыя алеі праз 
некалькі гадоў зашумяць на 
вуліцах 70 год БССР, Сувора-
ва, Кааператыўнай. У планах – 
пашырэнне парка ля возера, 
дзе меліяратары спланавалі 

ўчастак, расчысцілі яго ад 
лазы, зараснікаў трыснягу 
і пустазелля. Наогул кож-
ны жыхар раёна, кожная 
арганізацыя і прадпрыем-
ства могуць знайсці мес-
ца, каб прыкласці рукі і да 
прыгажосці ў нашым жыцці. 

Алесь прыбярэжны.

чым азеляніць Шуміліна?

Шумілінцам – 
прызавыя месцы

Лескавіцкі Свята-Сергіеўскі храм     – мес-
ца значнае і важнае для праваслаўных ве-
руючых Шуміліншчыны. Гэта царква пабу-
довы 1878 года, з’яўляецца архітэктурным 
помнікам. Мяркуем, цікава будзе даведац-
ца прыхаджанам пра тых служачых хра-
ма, каму давялося божым словам і верай 
лячыць параненыя вайной душы людзей, 
падтрымліваць іх у цяжкія пасляваен-
ныя гады.Старшыня прыходскага савета 
Свята-Мікалаеўскага храма г. п. Шуміліна 
Вячаслаў Ільін азнаёміўся з архіўнымі 
матэрыяламі, з якіх вынікае, што пасля вы-
звалення ад нямецка-фашысцкай акупацыі 
Сіроцінскага раёна настаяцелем храма 
быў Яфім Сямёнавіч Загацкі. Затым з 1949 
года тут працаваў іерэй Яўфімій Мікітавіч 
Сямёнаў. З 1950 па 1957 год настаяцелем 
Свята-Сергіеўскай царквы быў назнача-
ны Андрэй Пятровіч Гарадскі. З лютага 
па май 1958 года выконваючым абавязкі 
настаяцеля храма быў Фёдар Андрэевіч 
Гудкоў, а з ліпеня і да канца года настаяце-
лем працаваў Пётр Міхайлавіч Жыткоў. За-
тым крыху менш двух месяцаў службы вёў 
Мікалай Данілавіч Цітавец, а наступныя 
два з паловай гады – Ігар Іуліянавіч Міллер. 
4 жніўня 1961 года прыход прыняў Іосіф 
Пятровіч Паляк. Але ўжо ў канцы жніўня 
таго ж года службы ў храме не праводзіліся. 
З 28 чэрвеня 1962 года выйшла рашэнне 
сходу вяскоўцаў аб зняцці з рэгістрацыі 
праваслаўнага рэлігійнага таварыства ў 
вёсцы Лескавічы.Праз 27 год, 12 студзеня 
1990 года, веруючыя звярнуліся з прось-
бай аб перадачы храма праваслаўнай 
царкве і дазволу праводзіць богаслужэнні, 
4 красавіка 1990 года атрыманы станоўчы 
адказ.

Уладзімір  Амбросаў.

наша 
спадчына

Шумеў 
кірмаш

Дзевятага кастрычніка ў райцэн-
тры бойка  ішоў гандаль. Ганблявалі 
збожжам, бульбай, мясам, капустай.  
Наладавалі ў Шуміліне  свае  гандлё-
выя рады віцябляне, прыватнікі на 
аўто, усе, хто хацеў у той сонечны, ціхі 
і лагодны асенні дзень нешта прадаць 
ці набыць — няважна: на зіму ці нечага 
смачнага да абеду.Выбар быў. “Карына-
гандаль” выклаў на стол выразкі мяса, 
фарш, было багата мёду, стаяла чар-
га не толькі за яйцом, за таварам з 
Віцебскага халадзільнага камбіната, 
а і перад перасоўнай машынай з 
“Вітконпрадукта”. Хаця не гагаталі гусі, 
не гарланілі пеўні, а віску парасячага 
хапіла. Прадавалі трусоў, журавіны, жы-
вую рыбу з Пастаўшчыны. Таўсталобікі, 
карпы — трапяткія, бліскуча-нечаканыя 
на сонцы, і чарга за рыбай стаяла. І тут 
стала за крыўдна за сваё,  шумілінскае: 
колькі азёр, а ніколі не было бачна на 
кірмашах, каб прадавалі свайго карпа ці 
карася.У кастрычніку самы час зрабіць 
запасы гародніны і садавіны на зіму.І 
гародніна знайшла сваіх пакупнікоў. 
Самым “хадавым” была капуста. Яе 
прывезлі на кірмаш нямнога і прадавалі 
ў асноўным прыватнікі і школы раёна.  
Сярод тавараў, якія не залежваліся, 
морква, цыбуля, буракі і яблыкі. Але 
каралевай кірмашу ўсё ж была буль-
ба. Бадай, самую танную бульбу – па 
1100 рублёў за кілаграм – прадавалі з 
“Райаграсервісу”. Але якасці клубням, 
мякка кажучы не ставала. Таму многія 
пакупнікі аддавалі перавагу даражэй-
шай бульбе з прыватных агародаў.Больш 
за дзве тоны бульбы гатункаў “зарніца” 
і “скарб” прывезлі з СФГ “Крыніца”. 
Прадалі ўсю па 1200 за кілаграм гадзіны 
за дзве.Прадавалі на кірмашы і зерне. 
Пшаніца (5000 рублёў за вядро) раз-
ам з ячменем карысталася попытам.
Актыўна гандлявалі на кірмашы школы 
і дзіцячыя сады. Акрамя традыцыйнай 
прадукцыі — агародніны, у Язвінскай 
базавай школе ўсцешана выглядала вяд-
зерца з апенькамі, адна школа прывез-
ла мяшок духмяных яблыкаў са свайго 
сада — бралі, недзе красавалася на сон-
цы пляцёнка цыбулі, блішчэла фасоля. 
Цэлую выставу сваіх цікавых вырабаў 
прапанавалі з Цэнтра пазашколь-
най работы.Пастараліся на камбінаце 
кааператыўнай прамысловасці, адкуль 
прывезлі смачныя пірагі, усякую здо-
бу, булкі, з густам выпечаныя з цеста 
пшанічныя каласы (так і просяцца ў 
руку), сімпатычныя вожыкі. Парадаваў 
гадавальнік пладовых дрэў і кустоў з 
мястэчка Самахвалавічы, ад пакупнікоў 
не было адбою.

с. Горкі.

Ш а х м ат н ы 
т у р н і р  у  г о н а р 
п а ж ы л ы х

Дзяржаўная прапаганда цвердзіць, 
што кожны трэці беларус мае легкавік. 
Можа гэта і так, нават няхай сабе гэта буд-
зе  зношаны легкавік, якога пазбавіўся 
Еўрасаюз, каб на засмечваваць свае га-
рады. Аднак праўда і тое, што кожны 
трэці жыхар Беларусі – пенсіянер. У вё-
сках, асабліва аддаленых, усё менш люд-
зей, там застаюцца адно хіба пажылыя і 
адзінокія, і то на летні перыяд. На зіму ж 
іх пераважна забіраюць дзеці. Але як ста-
рым дабрацца да райцэнтра? Адразу ска-
жам: пераважная большасць маршрутаў 
стратная, але і тыя маршруты няўхільна 
скарачаюцца год аж года. Апраўдваюць 
сябе толькі перавозкі па маршрутах 
Шуміліна-Пятніцкае і Шуміліна-Віцебск, 
і то не заўсёды. Дададзім: парожні час-
цей за ўсё аўтобус курсіруе па маршруце 
Шуміліна-Чаронка, але яго не знімеш — 
не дазваляюць сацыяльныя стандарты. 
Наогул, як заверылі прадстаўнікі мясцо-
вай улады , ужо задзейнічаная колькасць  
маршрутаў у раёне скарачацца не будзе  
Аўтобус — не раскоша, асабліва для тых 

вёсак, адкуль выехаць у горад іншага 
транспарту няма. Асобная гаворка пра 
гарадскі аўтобус. Ён патрэбен — ніхто 
не сумняваецца, але няма магчымасці і 
сродкаў, акрамя таго, каб ён хадзіў толькі 
па выхадных раніцой і вечарам. Астатнія  
рэйсы на дні выпадаюць — але салон 
аўтобуса амаль пусты.Зменшыць страты 
мог бы выпуск у рэйс найбольш пры-
мальнага аўтобуса — у плане колькасці 
месцаў. Тым не менш, не заўсёды можна 
наперад угадаць, які аўтобус пасылаць 
— умяшчальны ці “маршрутку”. Было та-
кое, што ў Шашы выязджаў мікрааўтобус, 
а неўзабаве адтуль званілі і абураліся: не 
ўсе селі, чаму, маўляў, не выслалі хаця б 
“ПАЗік”. Таму адміністрацыя станцыі ста-
раецца ўлічваць усе акалічнасці, не да-
пускаць таўкатні ў цесных аўтобусах. Не 
выкаранілі да канца праблему нявыдачы 
вадзіцелямі аўтобусаў білета пасажы-
ру. У  аўтапарку кантралёраў хапае. Яны 
часта правяраюць і нашых вадзіцеляў, 
двое папаліся. Цяпер за такое парушэн-
не і штраф 370 тысяч, і звальненне з ра-

боты. Тым не менш, грошы ад праязных 
білетаў у кішэнях вадзіцеляў асядаюць. 
У іх карпаратыўная ўзаемавыручка, 
асабліва ў век мабільнай сувязі, так што 
злавіць хцівага да “навару” вадзіцеля 
нялёгка. Адно выйсце — устанавіць у 
салоне аўтобуса відэакамеру. Але да 
такой паслугі ў Полацкім аўтобусным 
парку № 2 яшчэ не прыйшлі.Застаецца 
спадзявацца на тое, што пасажыры бу-
дуць больш прынцыповымі, будуць па-
трабаваць білет. Інакш можа скласціся 
парадаксальная сітуацыя: людзей поўны 
салон, а па дакументах выйдзе — еха-
ла пяць ці сем пасажыраў. Бяззубасць 
пасажыра можа дорага каштаваць: не 
выключана — маршрут закрыюць як не-
рэнтабельны. З другога боку, а як таму 
сціпламу пенсіянеру патрабаваць білет 
ад вадіцеля-нахабніка? Вось і выходзіць, 
што пасіўныя паводзіны пасажыраў мо-
гуць прывесці да таго, што аддаленыя 
вёскі будуць адрэзаны ад “цывілізацыі”.

Алесь прыбярэжны.

а грошы за праезд – у кішэню вадзіцелю

Завяршаецца сезон па 
летнім біятлоне. Апошнім 
стартам юных біятланістаў 
будзе першынство 
Беларусі сярод выхаванцаў 
ДЮСШ, якое пройдзе 8-10 
кастрычніка ў Наваполацку.
За каманду “Віцебск-1” будзе 
выступаць наша зямлячка 
Ганна Сола. А за права вы-
ступаць у складзе каман-
ды “Віцебск-2” таленавітыя 
біятланісты спаборнічалі 
1 кастрычніка на турніры, 
што прайшоў у Віцебскім 
вучылішчы алімпійскага рэ-
зерву. Двое выхаванцаў Генад-
зя Салапаева – Кірыл Цюрын 

і Вольга Гаўрылкіна – занялі 
трэція месцы, тым самым 
атрымалі права выступаць 
за другую каманду вобласці.
Спартакіяда дарожнікаў 
вобласці1-2 кастрычніка 
ў Новалукомлі прайшла 
спартакіяда сярод калектываў 
“Віцебскаблдарбуд”.За пера-
могу змагаліся 17 каманд. Ка-
манда ДРБУ-204, якая на пра-
цягу апошніх гадоў займала 
лідзіруючыя пазіцыі ў спорце, 
і на гэты раз выступіла год-
на, заваяваўшы выніковае 
трэцяе месца. Найбольш 
удала шумілінскія спартсме-
ны выступілі ў гіравым спор-

це. Станіслаў Куталоўскі і 
Уладзімір Галуза заваявалі 
для каманды трэцяе месца. 
Па стральбе з пнеўматычнай 
зброі каманда была чац-
вёртай. Няблага выступілі 
лёгкаатлеты. Крыху не па-
шанцавала футбалістам: у 
турніры па міні-футболе (да-
рэчы, капітанам каманды быў 
кіраўнік прадпрыемства Рус-
лан Насцюшкін) у роўнай ба-
рацьбе саступілі ў рашаючых 
матчах, заняўшы дзевятае 
месца.

У. Арэшкін.

Супрацоўнікі Шумілінскага РАУС у пачат-
ку кастрычніка зрабілі некалькі рэйдаў на 
прадпрыемствы раёна: правяралі, ці цвяро-
зыя людзі на рабочых месцах, ці на месцы 
вартаўнікі. Да прыкладу, на фермах Сіроціна 
і Мосарава ніякіх парушэнняў працоўнай 
дысцыпліны не заўважылі. Хаця намеснік 
начальніка РАУС  Ю. А. Арлоў заўважыў, што 
на сельгаспрадпрыемствах такое бывае далё-
ка не заўсёды. Праблем з аховай мехдвароў 
і ферм дастаткова. Самыя распаўсюджаныя 
парушэнні – адсутнасць вартаўнікоў на ра-
бочых месцах або іх нецвярозы стан. Ад-
метна тое,  што большасць парушэнняў 
працоўнай дысцыпліны адбываюцца пасля 
таго, як работнікі сельгаспрадпрыемстваў 
атрымліваюць зарплату. Некаторыя тыднямі 
не выходзяць на работу, а калі і выходзяць, 
то работнікі з іх ніякія.І гэтая тэндэнцыя 
падцвердзілася, калі наведалі ферму Крывое 
Сяло, дзе на рабочым месцы засталі п’янага 

жывёлавода. Ён быў дастаўлены ў ізалятар 
часовага ўтрымання, дзе знаходзіўся да суда 
амаль суткі. Вяскоўцу быў вынесены штраф – 
175 тысяч рублёў. Дарэчы, пасля змяненняў 
у Кодэксе аб адміністрацыйных правапару-
шэннях пакараць несумленнага работніка 
рублём могуць і супрацоўнікі РАУС. Сёлета 
імі было складзена больш за трыста такіх 
адміністрацыйных  пратаколаў.На малочната-
варнай ферме ў вёсцы Добрына нас сустрэлі 
жывёлаводы, якія раздавалі кармы цялятам. 
Тут працавалі цвярозыя людзі. Завіталі на 
мехдвор у Мішневічы. Механізатары толькі 
з’язджаліся сюды пасля працоўнага дня. 
Начальнік дзяржаўтаінспекцыі У. А. Кліменка 
асабіста правярыў кожнага з іх. Цвярозыя.У 
гэты ж вечар наведалі яшчэ мехдвор у 
“Лаўжанскім”, фермы Цаўі, Мясаедава, Спа-
скае. Усюды быў парадак, і гэта ўсцешыла.

А. прылуцкі.

Спалі п’яныя пасля палучкі
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Расея не зьбіраецца касаваць мыта на 
нафтапрадукты для Беларусі і абяцае 
датэрміновы пераход на ўсясьветныя 

цэны ў пастаўках газу. Ніякія аргумэнты белару-
скага боку ў разьлік не бяруцца. Якая пэрспэктыва 
чакае Беларусь у энэргетычнай галіне? 

У адказ на рашэньне Эканамічнага суду СНД, які 
параіў урадам Беларусі і Расеі разгледзець пытань-
не пра часовую адмену мыта на нафтапрадукты 
да вырашэньня канфлікту, Міністэрства юстыцыі 
Расеі заявіла: вырак мае рэкамэндацыйны харак-
тар і прымусіць спыніць спагнаньне мыта ня можа. 
Расейскія прадстаўнікі заявілі, што падчас чарго-
вага пасяджэньня судовай калегіі 19 студзеня 2011 
году зноў будуць даводзіць сваё права на мыта. 
Менск жа настойвае, што ў адпаведнасьці з па-
гадненьнем аб свабодным гандлі ніводзін з бакоў 
не павінен ужываць мыта. Паводле падлікаў, пры 
новай формуле страты беларускага бюджэту 
перавысяць 2 мільярды даляраў. 

Між тым ужо ад 1 лістапада мыта 
вырасьце на 25 даляраў і дасяг-
не 292 даляраў за тону замест 
цяперашніх 266,5. Нагадаем, 
сёлета Беларусь атрымае з 
Расеі бязмытна 6,3 мільёна 
тон нафты, астатнія 15 
мільёнаў тон абкладаюцца 
100-працэнтнай экспар-
тнай пошлінай. Летась мыта 
разьлічвалася з ужываньнем 
каэфіцыенту 0,3 ад расейска-
га памеру і было беларуска-
му бюджэту цалкам па кішэні. 
Акрамя таго, спаганяецца мыта 
і на прадукты нафтаперапрацоўкі 
— раней такой практыкі не было.

Экспэрт у энэргетычных пытаньнях 
Аляксандар Мех лічыць, што Расеі надакучыла 
назіраць, як Беларусь перапрацоўвае танную ра-
сейскую нафту і потым гандлюе нафтапрадуктамі па 
ўсясьветных коштах. То бок фактычна абагачаецца 
коштам донарскіх паставак: «Тут ня так палітычны 
падтэкст, бо сытуацыя, на маю думку, больш про-
стая. Праз прадпрыемствы нафтаперапрацоўкі ў 
Беларусі адмываліся грошы. Сродкі як расейскія, 
так і ў межах Беларусі. Безумоўна, тут прасочваец-
ца асабістая зацікаўленасьць, бо трэба разумець: 
гаворка пра грошы, якія не траплялі ў расейскі 
бюджэт. Калі атрымліваецца нейкі пралаз, празь 
які можна гэтую нафту збываць, прапускаць яе 
празь іншую мяжу і выходзіць на тыя ж самыя 
эўрапейскія рынкі, то грошы працякаюць міма ра-
сейскага бюджэту. А гэта моманты карупцыі. Фак-
тычна гэта і ёсьць карупцыя. Іншая справа, чаму 
гэтае пытаньне раней не ўздымала тая ж Дзярж-
дума Расеі? Бо менавіта яна павінна кантраляваць 
прыбыткі, якія нейкім чынам не пайшлі ў бюджэт 
Расейскай Фэдэрацыі. Бо нішто ніадкуль не бярэц-
ца, нішто нікуды не дзяваецца».

Аналітыкі прадказваюць: калі бакі будуць тры-
мацца старых пазыцый — Беларусь будзе па-
трабаваць саступак, а Расея — настойваць на 
рынкавых адносінах, — то зноў пачнецца па-
ласа непаразуменьняў. Прынамсі, на гэты мо-
мант ніякіх нафтавых перамоваў з Масквой 
не вядзецца. Праўда, беларускі бок намагаец-
ца дывэрсыфікаваць пастаўкі, што прапісана 

і ў Канцэпцыі нацыянальнай бясьпекі. Акцэнт 
перадусім на Вэнэсуэлу, адкуль арганізаваныя 
танкерныя рэйсы праз порты Ўкраіны і дзяржаў 
Балтыі. Гадавы аб‘ём павінен дасягнуць 4 мільёнаў 
тон, аднак кошт нафты не называецца — а гэта не 
дазваляе казаць пра эфэктыўнасьць такой схемы. У 
якасьці яшчэ адной нафтавай альтэрнатывы назы-
ваюць Іран, дзе «Беларуснафта» разьлічвае здабы-
ваць да 1,5 мільёна тон сыравіны штогод, а такса-
ма Азэрбайджан — сёлета Лукашэнка дамаўляўся 
з Ільхамам Аліевым аб пастаўках касьпійскай на-
фты праз тэрыторыю Грузіі і Ўкраіны. 

І калі расейскую нафту «разбавіць», відавочна, 
удасца, то з прыродным газам пэрспэктывы 
больш цьмяныя. 95% электраэнэргіі ў Беларусі 
выпрацоўваецца за кошт спальваньня газу, іншых 
пастаўшчыкоў няма. Аднак віцэ-прэм‘ер расей-
скага ўраду Ігар Сечын даў зразумець: да мыта на 

нафту можа дадацца і пошліна на газ — гэта 
апроч таго, што ад наступнага году ся-

рэднегадавы кошт газу для Беларусі 
і так вырасьце ад 185 даляраў 

за тысячу кубамэтраў да 220 
даляраў. Зрэшты, дагэтуль на-

зывалася цана большая — 
250 даляраў. 

Аналітык Сяргей Чалы 
кажа, што ў такіх умовах 
Беларусі варта больш 
пільна засяродзіцца на тэн-
дэнцыях, якія маюць месца 
ў сьвеце. Перадусім трэ-

ба зьвярнуць увагу на раз-
ьведаныя запасы так званага 

сланцавага газу ў Польшчы, 
якая ў пэрспэктыве можа стаць 

найбуйнейшым экспартэрам газу 
на кантынэнце, і на пастаўкі звадкава-

нага газу праз балтыйскія тэрміналы: «Зараз 
паўстае пэрспэктыва таго, што чакаецца вельмі 
сур‘ёзная рэвалюцыя на рынку газу. Дзеля гэта-
га, праўда, таксама патрабуюцца немалыя грошы, 
але такая эканоміка пралічваецца — прынамсі, 
Эўропа ўжо пачынае грунтоўна лічыць. Таму што 
канцэрн «Exxon» шукае сланцавы газ у Польшчы, 
хоць яшчэ ня факт, што там ён будзе гэткі ж рэн-
табэльны, як у Амэрыцы. Але ў любым выпадку 
зараз паўстае магчымасьць пераарыентацыі га-
завых трубаправодаў з Эўропы ва Ўкраіну, а не 
наадварот, як было заўсёды. То бок ажно да таго, 
што існуюць эўрапейскія дасьледаваньні, дзе яны 
спрабуюць падлічыць, колькі гэта можа рэальна 
каштаваць. Іншымі словамі, ужо на такім узроўні 
ідзе размова. Таму тут вельмі шмат цікавых зрухаў 
чакаецца».

Аднак экспэрты мяркуюць, што наўрад ці Бе-
ларусь бліжэйшым часам пазбавіцца ад расей-
скай залежнасьці. Да прамысловай распрацоўкі 
польскіх нетраў яшчэ далёка, а будаўніцтва 
тэрміналу для звадкаванага газу ў літоўскай Клай-
педзе зойме ў лепшым выпадку 2—3 гады. Важкі 
аргумэнт на карысьць тэрміналу — невысокі кошт 
сыравіны, меней за 200 даляраў з улікам транс-
партных выдаткаў. Мінус — у тым, што сыстэма 
дазволіць транспартаваць невялікія аб‘ёмы, якіх 
ня хопіць, каб застрахавацца ад бестэрміновага 
канфлікту з Расеяй. 

ігар карней.

Новый пост в видеоблоге Дмитрия 
Медведева появился вечером в вос-
кресенье (!), 3 октября. Он явно стал 
ответом на очередные выпады Алек-
сандра Лукашенко в адрес Кремля, 
озвученные на пресс-конференции 
для российских журналистов, состо-
явшейся в пятницу.

После традиционных «бла-бла-бла» 
об «общих радостях и горестях», объе-
диняющих белорусский и российский 
народы, Дмитрий Медведев довольно 
жестко высказался по адресу Алексан-
дра Лукашенко. Вот наиболее инте-
ресные цитаты из его семиминутного 
выступления Дмитрия Медведева:

«Мы всегда помогали белорусскому 
народу… И объёмы этой поддерж-
ки, что бы там не говорили, огромны. 
Только в этом году за счет льготных 
поставок нефти наша помощь Бела-
руси составила почти 2 миллиарда 

долларов. Сопоставимые дотации вы-
деляются и в рамках поставок в Бела-
русь российского газа».

«Поэтому особенно удивительно, 
что в последнее время руководство 
Беларуси приняло на вооружение 
антироссийскую риторику. Предвы-
борная кампания там целиком и пол-
ностью построена на антироссийских 
сюжетах, на истерических обвинениях 
России в нежелании поддерживать 
белорусов и белорусскую экономику, 
проклятьях в адрес российского руко-
водства. За всем этим видно отчетли-
вое желание поссорить государства и, 
соответственно, народы».

«Стремление сформулировать в об-
щественном сознании образ внешне-
го врага всегда отличало белорусское 
руководство. Только раньше в этой 
роли выступали Америка, Европа, За-
пад в целом. Теперь одним из главных 

врагов объявлена Россия»
«Президент Лукашенко в своих вы-

сказываниях выходит далеко за рамки 
не только дипломатических правил, 
но и элементарных человеческих 
приличий. Впрочем, это тоже не ста-
ло для меня новостью. Я помню, как я 
был удивлен, когда при нашей первой 
двусторонней встрече вместо того, 
чтобы сосредоточиться на российско-
белорусском сотрудничестве, он 
очень подробно и исключительно в 
негативной манере принялся обсуж-
дать моих предшественников на посту 
президента России – Бориса Ельцина 
и Владимира Путина».

«Своеобразное понимание партнер-
ских отношений Лукашенко проде-
монстрировал и в вопросе признания 
Беларусью Южной Осетии и Абхазии 
в качестве самостоятельных участни-
ков международного сообщества… 

Президент Беларуси заявил о готов-
ности сделать это в присутствии своих 
коллег, пяти президентов. И соответ-
ствующая запись, так уж если откро-
венно говорить, осталась в протоколе 
ОДКБ. Но затем этот предмет, этот во-
прос превратился в постоянный объ-
ект политического торга. Но Россия 
не торгует своими принципами. По-
добное поведение является бесчест-
ным, и партнеры себя так не ведут. И, 
конечно, мы будем учитывать это при 
выстраивании отношений с действую-
щим президентом Беларуси».

«Но зато в адрес России и ее ру-
ководства идут потоки обвинений и 
брани. На этом построена вся изби-
рательная кампания Лукашенко. Его 
беспокоит очень многое: и наведе-
ние порядка в наших экономических 
отношениях, и общение российских 
средств массовой информации с оп-

позицией, и даже судьба некоторых 
наших высокопоставленных пенсио-
неров и уволенных чиновников. Пре-
зиденту Беларуси следовало бы зани-
маться внутренними проблемами. В 
том числе наконец расследовать мно-
гочисленные дела об исчезновении 
людей. России, как и другим странам, 
это небезразлично…»

В заключение Медведев заявил: 
«Мы хотим, чтобы наши граждане 
жили не в страхе, а в атмосфере сво-
боды, демократии и справедливости». 
Президент России также выразил уве-
ренность, что «бессмысленная полоса 
напряжения» в отношениях с Белару-
сью обязательно закончится.

Но все вышесказанное примени-
тельно к Александру Лукашенко озна-
чает, что Кремль поднял брошенную 
ему перчатку. И, похоже, готов идти до 
конца…

дмитрий Медведев в своем видеоблоге приложил по полной программе Александра лукашенко. президент рФ припомнил руководителю беларуси и «потоки брани в 
адрес россии, и «бесчестное поведение» и пропавших оппозиционных политиков.

«Теперь одниМ из ГлАВных ВрАГоВ белАрУси объяВленА россия»

Александр лукашенко по-
радовал китайцев. 8 октября в 
интервью центральным сМи 
кнр он сделал несколько гром-
ких заявлений, заставляющих 
белорусов насторожиться. 

китайский квартал 
будет построен в 

Минске
– Я предложил правительству 

Китая: ну а почему бы не создать 
китайский островок в центре 
Европы – в Беларуси? Ну что сто-
ит огромному, богатому Китаю 
сегодня построить такой своео-
бразный остров? И вы знаете, 
правительство прияло мое пред-
ложение, – рассказал Александр 
Лукашенко, сообщает «БЕЛТА». 
– Я уверен, что в ближайшую пя-
тилетку вот этот островок Китая, 
квартал этот, в Минске появится 
со всеми образцами культуры, 
кухни, традиций ваших. И очень 
бы хотелось, чтобы там работали 
не только китайские, но и наши 
люди, чтобы вы вместе там рабо-
тали, общались и обслуживали 
людей. Это бы было очень инте-
ресно.

По словам Лукашенко, Бела-
русь также заинтересована в 
том, чтобы «китайцы, строя у нас 
жилье, привносили свою куль-
туру, чтобы было видно, что это 
китайцы сделали».

Граждане кнр будут 
обучаться рабочим 

профессиям в 
белорусских 

профтехучилищах
По словам Лукашенко, китай-

ская сторона обратилась к Бе-
ларуси с просьбой пригласить 
граждан КНР для обучения в 
профтехучилища. 

– Мы готовимся принять китай-
ских друзей, китайских студен-
тов, ребят ваших для обучения 
здесь рабочим специальностям, 
– сказал глава Беларуси.

Отметим, что в настоящее вре-
мя уже около 2 тысяч китайских 
студентов учатся в белорусских 
вузах, и это число растет. 

– Мы можем принять больше, 

но у нас не хватает мест прожи-
вания. Поэтому мы сейчас стро-
им больше общежитий, в том 
числе и для иностранных сту-
дентов, – отметил Лукашенко.

беларусь готова 
к расширению 

сотрудничества с 
китаем

Глава Беларуси отметил зна-
чительную поддержку, которую 
Китай оказал Беларуси в кризис-
ный и посткризисный период. 

– Достаточно сказать, что мы 
сейчас прорабатываем проекты 
на 15 млрд. долларов, которые 
КНР готова нам предоставить, и 
еще миллиард льготных креди-
тов. Мы предложили эти проек-
ты. Мы вместе с китайцами будем 
много строить, будем создавать 
отдельные «островки» Китая на 
белорусской земле. И нас радует 
то, что Китай в таком широком 
объеме и широком масштабе 
идет на сотрудничество с Бела-
русью, – отметил Александр Лу-
кашенко.

Китайские журналисты поин-
тересовались у главы Беларуси, 
почему Беларусь приняла ре-
шение сделать китайский юань 
одним из своих валютных резер-
вов, хотя эта валюта пока не ста-
ла свободно конвертируемой.

– Это пока не стал юань сво-
бодно конвертируемой валю-
той. Могу добавить: юань станет 
свободно конвертируемой ва-
лютой тогда, когда этого захочет 
Китай. Как только Китай этого 
захочет – в течение года юань 
станет свободно конвертируе-
мой валютой. Экономика растет 
в Китае семимильными шагами 
еще и потому, что вы проводите 
очень правильную финансовую 
политику, – отметил Лукашенко.

Он также заявил, что Беларусь 
готова предоставить Китаю са-
мые широкие возможности для 
инвестирования. 

Отметим, что по мнению АФН, 
начавшийся 9 октября визит Лу-
кашенко в Китай обернется на 
самом деле ростом внешнего 
долга Беларуси на 3,3 млрд. дол-
ларов. 

николай Чернявский. 

слова из 
поднебесной 

таннай нафты больШ ня будзе. 
газу – такСама 
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Учора adelka была запро-
шаная на сустрэчу Някляева з 
блогерамі. Па нейкіх таемна-
рамантычных прычынах яна 
прыйсьці не змагла і я на пра-
вах мужа яе падмяніў. Сядзеў на 
мяккай канапе паміж класнымі 
дзяўчынкамі fotaczka і lamma_
mamma, еў вінаград і замаўляў 
суседкам гарбату, па якую 
бегаў, дарэчы, Сам Начштаба. 
Утульненька-прыемненька, дзя-
куй спадару кандыдату. За ат-
масферу сустрэчы таксама +1.

Пра Паэта я ведаў, пра 
палітыка здагадваўся, а вось ча-
лавека хацеў убачыць, што за ён. 
Нішто сабе чалавек, ня дрэнны 
аказаўся. І па суме ўражанняў 
безумоўны залік. Але па парад-
ку.

lipkovich галава. З яго па-
чалося, ім і скончылася. Спа-
чатку па ягонай замове сп. 
кандыдат прадэкламаваў свой 
вершык да XXV з‘езда КПСС, по-
тым распавядаў чаму з‘ехаў у 
Фінляндыю,

выслухоўваў «ліпучыя» пара-
ды, як пытацца ў чынавенства 
пра іх маёмасць і папярэджваць/
прыцягваць да адказнасці за 
парушэнні закону.

Някляеў здольны прыз-
наваць памылкі і іранічна 
да іх ставіцца, запісваем яму 
плюсік як чалавеку, але адна-
часова палітычны мінусік за 
паверхоўную падрыхтоўку да 
цяжкіх пытанняў. Тлумачу.

Някляеў тлумачыў прычыны 
ад‘езду ў Фінляндыю канфліктам 
з кіраўніцтвам краіны праз руй-
наванне беларускай культуры і 
мовы… было гэта ў 1999 годзе. 
На маё адмыслова завостра-
нае пытанне, чаму канфлікт не 
адбыўся некалькі гадоў да таго, 
калі Ціцянкоў ірваў на кавалкі 
б-ч-б, быў праведзены моўны 
рэферэндум і на маю наўмысна 
правакатыўную, але несур‘ёзную 
версію (у яго нібыта пачалі 
адбіраць беларускі культурніцкі 
хлеб) была рэакцыяй разгубле-
насць і тое, што ён зарабляў 
больш з расейскамоўнага «Род-
ника», чым з белкультуры…

Стоп, таварышы 
палітэхнолагі! Ваш канды-
дат павінен не толькі цікава і 
шматслоўна распавядаць пра 
тое як было, але й мець кароткія 
шчыра-чалавечыя адказы на 
няўтульныя пытанні, чаму.

А такіх «дрэнных» пытанняў 
шмат, нават калі пытанне з катом 
не ўздымаем. Толькі, божа ж мой, 
не падумайце, я не кажу, што ча-
лавек ад нараджэння павінен 
быць змагаром і грэх партый-
ных з‘ездаў можна змыць толькі 
крывёю. Ды не! Палітык павінен 
трымаць удар і трыма словамі 
тлумачыць, каб народ паняў.

Другая частка: уявіце сабе 
зусім не фантастычную сітуацыю 
— кажу я яму — да Вас за мяжой 
падыходзіць супрацоўнік за-
межнае выведкі і прапаноўвае 
супрацоўніцтва.

— А ў мяне такое было, пера-
пыняе ён мяне.

— Бо Вы лідар апазіцыі, і ён 
будзе Вам дапамагаць змагацца 
супраць рэжыму…

Някляеў адразу кажа, што ён 

адмовіў і адмовіў бы зноў, бо… 
ён рукамі паказвае свой магчы-
мы падвешаны стан і краналь-
на тлумачыць, што ён згубіў бы 
сваё сапраўднае месца ў жыцці 
і не жадае гэтага. Я б казаў тое 
ж самае і адмовіўся б з такіх жа 
прычынаў. Але я не палітык, у 
палітыка павінны быць іншыя 
прычыны і ён павінен іх артыку-
ляваць Пішам мінусік палітыку і 
плюсік чалавеку.

Нешта я распісаўся, цяпер 
коратка.

Някляеў-палітык нагадвае 
свой плакат. Прыгожа-гучна, але 
калі сунуць глыбей бурацінаўскі 
нос — выходзіць дзірка. 

Стэрэатыпныя адлупы ці раз-
губленасць. Прыклад: у Еўразвяз 
нас не возьмуць — там 100 
тышч старонак патрабаванняў, 
якіх мы не выканаем. Казаць та-
кое ў краіне, дзе амаль палова 
насельніцтва «за», па меншай 
меры, недальнабачна. І… няўжо 
мы горшыя за Румынію, Латвію, 
Чарнагорыю? Нам не хапае 
толькі палітычнае волі (якая, на 
жаль, адсутнічае і ў Някляева), а 
ў ЕЗ у бліжэйшыя пару гадоў ня 
хопіць на нас моцы, каб нас пры-
няць.

Мяне ніколі не цікавіць, ад-
куль грошы, колькі, колькі скра-
дуць, а колькі пойдзе ў справу… 
Мяне цікавіць, як яны працуюць 
і ўва што ператвараюцца. Дык 
вось, 

я не заўважыў нічога прын-
цыпова новага ў параўнанні 
з 2001 і з 2006 гг., што магло б 
прывесці да перамогі, пра якую 
вельмі паліттэхналагічна кажа 
Начштаба і навучаны кандыдат.

Ёсць крэатыў, ёсць якасная 
друкаваная прадукцыя, ёсць 
больш-менш моцная хутка збу-
даваная структура, але гэта 
было і раней. Няма якасна но-
вых падыходаў. Ёсць добрыя 
напрамкі і думкі па назіранні-
падліку, метафізічнай «Плошчы», 
буду рады калі яны нечакана вы-
бухнуць, буду рады памыляцца.

Я дам подпіс за Някляева, але 
не стану ў пікет і не прагаласую 
за яго. Вельмі проста. Інтэграцыя 
з Расеяй.

Не дакладныя цытаты, а так, 
паводле: «Мы адзін без аднаго 
не зможам выбірацца, нам нака-
навана разам…эканамічныя… 
сувязі…». У каго з нас няма знаё-
мых забулдыжных геапалітыкаў, 
якія за бутэлечкай будуць рас-
павядаць як кітайцы праглынуць 
Далёкі Ўсход, Расея засімілюе 
Беларусь-Украіну, а арабы рас-
пачнуць Трэцюю сусветную і за-
хопяць увесь сьвет? Узровень 
аргументаў той жа — забулдыж-
ны, што наводзіць на думкі, пра-
бачце, пра замову палітычнага 
накірунку.

Апошняе: таямніца. Някляеў 
хораша кажа пра мінулае — за-
слухаешся, літаратура — фан-
тастычна цікава, па справе, са 
слязінкай пра Радзіму. Пачынае 
пра палітыку — стэрэатыпы, і не-
куды знікае душа. Нашто яно яму 
здалося — харошаму чалавеку і 
вялікаму паэту?

krebsik.livejournal.com сайт 
«наша ніва».

«змуШу, падла, ведаць!»
Уладзімір	Някляеў	пра	чыноўнікаў	і	мову…	А	блогер	Krebsik		

пра	Някляева:	літаратар	+100,	чалавек	+1,	палітык	-100.	

радьков утаил от лукашенко 
правду

7 октября Александр 
Радьков проинфор-
мировал Александра 
Лукашенко о том, как 
идет сбор подписей и 
работает инициативная 
группа. Так, за выдви-
жение Лукашенко кан-
дидатом в президенты 
уже собрано более 600 
тыс. подписей, сообща-
ет БЕЛТА. 

Лукашенко посчитал, 
что за выдвижение его в 
кандидаты в президен-
ты подписей собрано 
уже достаточно, а пото-
му, сбор подписей его 
инициативной группой 
следует прекратить.

В то же время Алек-
сандр Лукашенко по-
просил граждан отдать 
свои голоса за выдви-
жение других канди-
датов в президенты. 
Сообщается, что он по-
нимает сложность со 
сбором подписей дру-
гих потенциальных кан-

дидатов в президенты. 
– Нам надо обратить-

ся к людям и попро-
сить: пусть они отдадут 
подписи и за альтер-
нативных кандидатов. 
Там их 16 человек. Они 
хотят идти на выборы. 
Пусть идут, – сказал Лу-
кашенко. 

Примечательно, что 
глава государства вы-
разил настороженность 
тем, что по некоторой 
информации людей за-
ставляют заниматься 
сбором подписей за 
него. 

– Я также анализиро-
вал средства массовой 
информации, притом 
всего спектра. Един-
ственное, что меня на-
сторожило (хотя я пони-
маю, это политическая 
борьба), возня какая-
то, что якобы мы кого-
то заставляем собирать 
подписи, что кого-то, 
может быть, обидели в 

ходе сбора подписей, 
что нам, конечно, ни 
в коем случае нельзя 
делать, – отметил Лука-
шенко. – Поэтому я хо-
тел бы, чтобы вы сказа-
ли, есть ли у нас в штабе 
такая информация, 
что где-то людей при-
нуждают делать. Если 
кто-то принуждает, это 
значит, делают во вред 
действующему прези-
денту. Потому что при-
нуждение обязательно 
будет иметь обратный 
эффект.

Александр Радьков, 
конечно, поспешил за-
верить Лукашенко, что 
информация о том, что 
якобы кого-то принуж-
дают собирать подпи-
си, является недосто-
верной. 

Между тем, сообще-
ния о принуждении 
собирать подписи за 
Лукашенко появляются 
постоянно. В Минске 

все больше становит-
ся известно о случаях, 
когда стоять в уличных 
пикетах заставляли 
учителей, сообщают 
«Правозащитники за 
свободные выборы». 

В средней школе N 
71 учителя получили 
своеобразную «разна-
рядку» на количество 
подписей, которые они 
должны собрать с ро-
дителей. В детском саду 
N 241 воспитателям вы-
дали подписные листы, 
в которых, по замыслу 
начальства, должны 
подписаться родители, 
которые забирают де-
тей домой. Некоторые 
мамы и папы отказы-
ваются, даже возмуща-
ются. Другие же, по их 
словам, ставят подписи 
«только из уважения к 
воспитателям» или «жа-
лея бедных педагогов».

николай 
Чернявский. 

Лукашенко	 демонстративно	 обратился	 к	 руководителю	 своей	 инициа-
тивной	группы	с	просьбой	рассказать,	действительно	ли	подписи	за	него	
собирают	по	принуждению.	

Претендент на пост президен-
та Алесь Михалевич рассказал, 
как себя чувствует под лучами 
прожекторов, каким видит буду-
щее Беларуси и как относится к 
Александру Лукашенко. 

«лукашенко много сделал 
для государственности бела-
руси»

цыганков: Когда вы презен-
товали свою кампанию, то один 
из лозунгов звучал так: «Мы не 
власть, мы не оппозиция». 

Михалевич: Скорее, это не ло-
зунг, а наше позиционирование в 
обществе как альтернативы. 

цыганков: Но насколько со-
ответствует действительности 
ваше заявление, что вы — не оп-
позиция? Вы были заместителем 
председателя Партии БНФ, и если 
бы выиграли выборы, стали бы и 
председателем. Ваше заявление, 
что вы не оппозиция — это толь-
ко технологический ход или это 
ваша стратегическая линия?

Михалевич: Это не технологи-
ческий ход. В своей кампании я 
не критикую ни власть, ни оппо-
зицию, я предлагаю программу, 
которая максимально, на мой 
взгляд, способствует решению 
тех проблем, которые стоят пе-
ред страной. 

Я считаю, что у сегодняшней 
власти есть очень много заслуг. Я 
уверен, что нынешняя власть сде-
лала для белорусской государ-
ственности очень много. Другое 
дело, что власть не знает ответов 
на те вопросы, которые возникли 
за последние годы. У нас была 
эффективная экономическая мо-
дель для конца 90-х — начала 
2000-х. Но на сегодня белорус-
ская модель несостоятельна, на 
своих встречах с избирателями я 
говорю, что государство сегодня 
банкрот. У нас нет денег в бюдже-
те для поддержания тех стандар-

тов, которые были установлены, 
тем более нет денег для повыше-
ния зарплат. У меня в программе 
нет пунктов про повышение зар-
плат. 

цыганков: Если вы доволь-
но позитивно высказались про 
достижения власти, то я обязан 
спросить, как вы оцениваете 
Александра Лукашенко?

Михалевич: Я отношусь к нему 
как к человеку, который очень 
много сделал для государствен-
ности Беларуси, нашел очень 
эффективную экономическую 
систему для того времени, конца 
90-х. Он приучил людей, что мож-
но жить в независимой Беларуси, 
и можно жить довольно обеспе-
ченно. У людей появилась первая 
машина, бытовая техника. Но, по-
вторюсь, сегодняшняя власть не 
видит ответов на новые вызовы. 

цыганков: Вы говорите только 

об экономике, но есть еще 
вопросы прав человека, 
демократии…

Михалевич: В большин-
стве стран, которые полу-
чали независимость, очень 
редко демократия строи-
лась сразу. В Польше в 30-х 
была диктатура Пилсудско-
го, которому сегодня стоят 
памятники. То же самое 
было в Литве, где прези-
дент Литвы Сметона, гово-
ря сегодняшним языком, 
был диктатором. Но я уве-
рен, что в Беларуси пришло 
время демократизации.

цыганков: Какая у вас 
программа-минимум и 
программа-максимум на 
этих выборах? 

Михалевич: Естествен-
но, программа максимум 
— это победить на выбо-
рах. Я понимаю, что шансов 
на это у меня не очень мно-

го, но они есть. Программа-
минимум — стать зарегистриро-
ванным кандидатом и донести 
свои взгляды до моей основной 
целевой аудитории. Прежде все-
го, меня интересуют управленцы 
среднего уровня, люди, которые 
работают в реальном секторе 
экономики. Если я донесу свои 
взгляды до этих людей и они меня 
поддержат, то я могу сказать, что 
программа-минимум выполнена. 

Для меня важно, чтобы пере-
мены в Беларуси проходили не 
революционным путем. Моя про-
грамма называется «Беларусь 
— стратегия эволюции». Важно, 
чтобы перемены проходили мир-
но, и думаю, сегодня очень много 
людей, как во власти, так и в оп-
позиции, думают так же. 

Виталий цыганков, 
(отрывок из интервью газете 

“Свободные новости”).
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